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Läsnä Ala-Reinikka Tapani puheenjohtaja  
 Stenberg Stefan I varapuheenjohtaja  
 Sederholm Camilla II varapuheenjohtaja  
 Aitola Minna valtuutettu  
 Björk Bo-Christer valtuutettu  
 Colliander-Nyman Nina valtuutettu  
 Hammarberg Johanna valtuutettu (Teams) 
 Huttunen Jarkko valtuutettu  
 Korpela Minna valtuutettu (Teams) 
 Lehmuskoski Tuula valtuutettu (Teams) 
 Lerche Jessica valtuutettu  
 Limnell Patrik valtuutettu  
 Miettinen Taisto valtuutettu klo 19.09 - 21.44 
 Mollgren Satu valtuutettu (Teams) 
 Nuutinen Saana valtuutettu (Teams) 
 Nysten Patrick valtuutettu  
 Palojoki Risto valtuutettu (Teams) 
 Pesonen Juha valtuutettu  
 Rehn-Kivi Veronica valtuutettu  
 Rintamäki-Ovaska Tiina valtuutettu  
 Saarela Konsta valtuutettu  
 Salminen Mikko J. valtuutettu  
 Tuohioja Pauli valtuutettu  
 Tupamäki Binga valtuutettu (Teams) 
 Vaenerberg Lotta valtuutettu  
 Villa Sami valtuutettu  
 Wahlstedt Virva valtuutettu  
 Waselius Fredrik valtuutettu  
 Waselius Lulu valtuutettu (Teams) 
 Westermarck Susanna valtuutettu  
 Helkkula Vesa varajäsen  
 Kauppila Matti varajäsen (Teams) 
 Kurkela Heikki varajäsen (Teams) 
 Stolt Sofia varajäsen  
 Klockars Tove nuorisovaltuuston 

edustaja 
klo 19.11 - 21.44 
(Teams) 

 Masar Christoffer kaupunginjohtaja  
 Söderström Camilla hallintojohtaja  
 Jahnsson Markus tiedottaja  
 Andergård-Stenstrand Lilian hallinnon ja viestinnän 

suunnittelija 
(Teams) 

 Tikkanen Ulla sosiaali- ja 
terveysjohtaja 

 

 
Poissa Ant-Wuorinen Lauri valtuutettu  
 Häyrinen-Immonen Ritva valtuutettu  
 Johansson Johan valtuutettu  
 Kiesiläinen Suvi valtuutettu  
 Löfstedt-Söderholm Gunilla valtuutettu  

 
 
Käsitellyt asiat 17 - 21 
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Allekirjoitukset Tapani Ala-Reinikka Camilla Söderström 
 puheenjohtaja §§ 17 - 19, 21 pöytäkirjanpitäjä 
 
 
 Stefan Stenberg 
 puheenjohtaja § 20 
 
 
 Jessica Lerche Juha Pesonen 
 pöytäkirjantarkastaja pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirja asetetaan 
yleisesti nähtäville Kauniaisten kaupungin kotisivuilla 02.05.2022  
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Kaupunginvaltuusto § 17 25.04.2022 
 

Kokouksen järjestäytyminen 
 
KV 25.04.2022 § 17    
 
      

 
Valtuusto on päätösvaltainen, kun vähintään kaksi kolmasosaa valtuutetuista on 
läsnä. 
 

Kaupunginhallitus: 
 
Puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valtuusto valitsee kaksi pöytäkirjantarkastajaa. 
………. 
 
Ennen varsinaisen kokouksen alkua projektityöntekijä Viktoriya Kovalenko 
esittäytyi ja kertoi ukrainalaisten pakolaisten tilanteesta Kauniaisissa. 
 
Lisäksi sosiaali- ja terveysjohtaja selosti Kauniaisten hyvinvointikertomuksen ja 
hyvinvointisuunnitelman 2022–2025 sisältöä. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että valtuutettu Taisto Miettinen saapui kokoukseen klo 
19.09 ja nuorisovaltuuston edustaja Tove Klockars klo 19.11, Kovalenkon 
esittäytymisen aikana. 
 

Päätös: 
Puheenjohtaja totesi läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valtuusto valitsi valtuutetut Jessica Lerchen ja Juha Pesosen 
pöytäkirjantarkastajiksi. 
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Kauniaisten kaupunkistrategian 2023–2030 hyväksyminen 
 
KV 25.04.2022 § 18    
 
78/00.01.02.00/2022    

 
Lisätiedot: 
kaupunginjohtaja Christoffer Masar, puh. 050 411 0163 
hallintojohtaja Camilla Söderström, puh. 050 411 0205 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kuntalain 37 §:n mukaan kunnassa on oltava kuntastrategia, jossa valtuusto 
päättää kunnan toiminnan ja talouden pitkän aikavälin tavoitteista. 
Kuntastrategiassa tulee ottaa huomioon: 
 
1) kunnan asukkaiden hyvinvoinnin edistäminen; 
2) palvelujen järjestäminen ja tuottaminen; 
3) kunnan tehtäviä koskevissa laeissa säädetyt palvelutavoitteet; 
4) omistajapolitiikka; 
5) henkilöstöpolitiikka; 
6) kunnan asukkaiden osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuudet; 
7) elinympäristön ja alueen elinvoiman kehittäminen. 
 
Kuntastrategian tulee perustua arvioon kunnan nykytilanteesta sekä tulevista 
toimintaympäristön muutoksista ja niiden vaikutuksista kunnan tehtävien 
toteuttamiseen. Kuntastrategiassa tulee määritellä myös sen toteutumisen 
arviointi ja seuranta. Kuntastrategia tarkistetaan vähintään kerran valtuuston 
toimikaudessa. Kunnan toimintaa johdetaan valtuuston hyväksymän 
kuntastrategian mukaisesti. 
 
Kuntalain 110 §:ssä todetaan, että talousarvio ja -suunnitelma on laadittava siten, 
että ne toteuttavat kuntastrategiaa ja edellytykset kunnan tehtävien hoitamiseen 
turvataan. Talousarviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään kunnan ja 
kuntakonsernin toiminnan ja talouden tavoitteet. 
 
Kauniaisten kaupunkistrategia vuosille 2018–2022 hyväksyttiin valtuustossa 
12.3.2018. Uutta kaupunkistrategiaa oli tarkoituksenmukaista lähteä 
valmistelemaan jo syyskaudella 2021, uuden valtuuston aloitettua toimikautensa. 
Prosessin arvioitiin kestävän noin puoli vuotta, kuntalaisten, henkilökunnan ja eri 
sidosryhmien osallistaminen, sekä valtuutettujen eriteemaiset työpajat ja 
seminaarit huomioiden. 
 
Kaupunginjohtaja ja hallintojohtaja tapasivat strategiakonsultteja, jotka 
pystyisivät avustamaan strategiaprosessissa. Toukokuussa lähetettiin neljälle 
yritykselle tarjouspyyntö seuraavasta suuntaa-antavasta sisällöstä: johtoryhmän 
kanssa käytävät keskustelut/työpajat, 2 kpl, valtuuston kanssa tehtävät 
työpajat/seminaarit, 3 kpl, henkilökunnalle tehtävä sähköinen kysely ja sen 
analysointi sekä kuntalaisille ja sidosryhmille tehtävä sähköinen kysely ja sen 
analysointi. 
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Saatujen tarjousten perusteella Hallintoakatemian tarjous oli selkeästi edullisin ja 
vastasi parhaiten sellaista osallistavaa ja käytännönläheistä strategiaprosessia 
mitä haettiin. Kaupungin johtoryhmä sekä ohjausryhmänä toimineet valtuuston 
ja kaupunginhallituksen puheenjohtajistot linjasivat yhdessä konsulttien kanssa 
strategiaprosessin kulkua ja sisältöä tapaamisessa 20.8. 
 
Syyskuussa tehtiin strategiakysely valtuustolle ja kaupungin esimiehille, sekä 
erillinen skenaariokysely valtuustolle. Lokakuussa pyydettiin henkilökunnan sekä 
kuntalaisten panosta toisenlaisen kyselyn muodossa, jolloin priorisoitiin 
strategian painopisteitä. Yrittäjille tehdyssä kyselyssä painotettiin myös 
strategianäkökulmaa. Tammikuussa pyydettiin kuntalaisia kommentoimaan 
strategialuonnoksen teemoja. Kaupungin vaikuttamistoimielimet antoivat omat 
lausuntonsa. Kauniaislaiset lapset ja nuoret toimittivat teksti- ja kuvamuodossa 
omat näkemyksensä ja toiveensa siitä, miltä Kauniainen näyttää 2030. 
 
Myös kaupunginjohtajan johtoryhmä teki jatkuvasti työtä strategian parissa. 
 
Valtuuston strategiaseminaarit järjestettiin seuraavasti: talousseminaari 
keskiviikkona 15.9.2021, skenaarioseminaari lauantaina 2.10.2021, arvoseminaari 
lauantaina 13.11.2021 sekä kasvu- ja kaavoitusseminaari lauantaina 27.11.2021. 
Valtuustoryhmien kommentit strategialuonnoksiin saatiin tammikuun lopulla 
sekä seuraavaan versioon maaliskuun alussa. Koronapandemian huonontuneen 
tilanteen takia viimeinen strategiaseminaari pidettiin vasta lauantaina 12.3.2022. 
Seminaarin jälkeen valtuutetut priorisoivat Innoduel-työkalulla eri vaihtoehdoista 
kaupungille uuden vision. 
 
Kauniaisten uusi kaupunkistrategialuonnos sisältää seuraavat arvot: 
Asukaslähtöisyys, Avoimuus, Yhteisöllisyys ja yhdenvertaisuus sekä Vastuullisuus 
ja kestävyys. Strategiassa on kolme teemaa, jotka ovat Resurssiviisaan toiminnan 
kaupunki, Turvallinen, vihreä kävelykaupunki sekä Kuntalainen keskiössä. 
Jokaisen teeman alla on 2–6 tavoitetta ja tarkempia alatavoitteita. Kaupungin 
visio on ”Aikaansaava, hyvinvoiva ja resurssiviisaasti tulevaisuutta rakentava 
Grani.” 
 
Kun strategia on hyväksytty, alkaa sen jalkauttaminen kaikilla toimialoilla ja 
jokaisessa tulosyksikössä. Vuosittaiset mitattavat tavoitteet asetetaan kunkin 
vuoden talousarvion hyväksymisen yhteydessä. Strategian toteutumisen 
arviointia tehdään osavuosikatsausten ja tilinpäätösten yhteydessä. 
Valtuustokauden viimeisenä vuotena tehtävällä arvioinnilla selvitetään, kuinka 
hyvin ja miltä osin valtuustokauden tavoitteet ovat toteutuneet. Valtuustokauden 
lopulla käynnistetään myös kaupunginhallituksen johdolla strategian päivitystyö, 
jotta päivitetty strategia on mahdollista hyväksyä uuden valtuustokauden alussa. 
 
Ehdotus Kauniaisten kaupunkistrategiaksi 2023–2030 on liitteenä. Varsinaisen 
strategiataulukon, arvojen ja vision lisäksi liitteinä ovat taustatietotaulukko ja 
valtuustokauden strategia tarinallistetussa muodossa. Valtuustossa käytyjen 
keskustelujen perusteella, asiakirjat yhdistetään yhdeksi 
strategiakokonaisuudeksi. 
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Kaupunginhallitus: 
 
Valtuusto 
 
- hyväksyy liitteenä olevan Kauniaisten kaupunkistrategian 2023-2030, strategian 
taustatietotaulukon ja valtuustokauden strategian tarinallistetussa muodossa, 
 
- oikeuttaa hallintopalvelut muokkaamaan strategiaa visuaalisesti ja 
viestinnällisesti, ilman että sen sisältö muuttuu sekä 
 
- oikeuttaa hallintopalvelut tekemään tarvittavat muutokset strategian 
taustatietotaulukkoon ja strategian tarinallistettuun muotoon. 
………. 
 
Valtuutettu Konsta Saarela esitti valtuutettujen Veronica Rehn-Kiven ja Bo-
Christer Björkin kannattamana, että tarinallistettu strategiaversio palautetaan 
valmisteluun, taulukkoversion ja tarinallistetun version yhtenäistämiseksi. 
 
Valtuutettu Jarkko Huttunen esitti valtuutettu Patrick Nystenin kannattamana, 
että tarinallistettua strategiaversiota ei hyväksyttäisi. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa liitteen käsittelyn jatkamisen puolesta 
äänestivät "jaa" ja palautusehdotusta kannattavat äänestivät "ei", 
palautusehdotus voitti äänin 22–12 (Ala-Reinikka, Korpela, Lehmuskoski, 
Mollgren, Palojoki, Rintamäki-Ovaska, Salminen, Tupamäki, Villa, Wahlstedt, 
Kauppila, Kurkela). 
 
Puheenjohtaja totesi, että tarinallistettu strategiaversio palautetaan valmisteluun 
ja keskustelu jatkuu muilta osin. 
 
Valtuutettu Veronica Rehn-Kivi esitti valtuutettujen Konsta Saarelan, Nina 
Colliander-Nymanin ja Camilla Sederholmin kannattamana, että arvon 
Asukaslähtöisyys ensimmäinen virke muutetaan muotoon ”Kauniaisissa on 
tärkeää, että arki sujuu molemmilla kansalliskielillämme, suomeksi tai ruotsiksi”. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Rehn-Kiven ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi Rehn-Kiven 
ehdotuksen äänin 21–13 (Ala-Reinikka, Huttunen, Korpela, Lehmuskoski, 
Miettinen, Mollgren, Rintamäki-Ovaska, Tuohioja, Tupamäki, Villa, Wahlstedt, 
Kauppila, Kurkela). 
 
Valtuutettu Veronica Rehn-Kivi esitti valtuutettu Nina Colliander-Nymanin 
kannattamana, että kaupungin visio muutetaan muotoon ”Aikaansaava, 
hyvinvoiva ja resurssiviisaasti tulevaisuutta rakentava, elävästi kaksikielinen ja 
monikulttuurinen Grani.” 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Rehn-Kiven ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi Rehn-Kiven 
ehdotuksen äänin 19–15 (Ala-Reinikka, Huttunen, Lehmuskoski, Miettinen, 



 
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 
Kaupunginvaltuusto 

PÖYTÄKIRJA 3/2022 8 

 
Kaupunginvaltuusto § 18 25.04.2022 
 

Palojoki, Pesonen, Rintamäki-Ovaska, Salminen, Tuohioja, Tupamäki, Villa, 
Wahlstedt, Helkkula, Kauppila, Kurkela). 
 
Strategian ensimmäinen teema ”Resurssiviisaan toiminnan kaupunki” 
hyväksyttiin muutoksitta. 
 
Valtuutettu Tiina Rintamäki-Ovaska esitti valtuutettu Konsta Saarelan 
kannattamana, että teeman Turvallinen, vihreä kävelykaupunki tavoitteen 
Tasapainoinen kaupunkirakenne neljännen toimenpiteen 
”Kaupunkisuunnittelussa priorisoidaan seuraavat alueet” neljäs kohta ”Bensowin 
alue (laajana)” muutetaan muotoon ”Bensowin / VPK:n alueet”. Valtuutettu 
Pesonen kannatti pohjaehdotusta. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Rintamäki-Ovaskan ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi 
Rintamäki-Ovaskan ehdotuksen äänin 29–5 (Björk, Huttunen, Limnell, Miettinen, 
Pesonen). 
 
Valtuutettu Camilla Sederholm ehdotti, että teeman Turvallinen, vihreä 
kävelykaupunki ensimmäiseen tavoitteeseen Kaupungin hiilineutraalius lisätään 
uusi mittari ”Hiilisidonnan aktiivinen seuranta ja raportointi”. Lisäys hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 
Valtuutettu Fredrik Waselius ehdotti valtuutettu Stefan Stenbergin 
kannattamana, että teeman toinen tavoite ”Kasvutavoite 0,75 %/v” muutetaan 
muotoon ”Kasvukatto 0,75 %/v”. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Waseliuksen ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi 
pohjaehdotuksen äänin 17–16 (Björk, Colliander-Nyman, Hammarberg, Huttunen, 
Lerche, Limnell, Nysten, Rehn-Kivi, Sederholm, Stenberg, Vaenerberg, 
F. Waselius, L. Waselius, Westermarck, Helkkula, Stolt), yhden äänestäessä tyhjää 
(Saarela). 
 
Valtuutettu Fredrik Waselius ehdotti valtuutettu Stefan Stenbergin 
kannattamana, että teeman Tasapainoinen kaupunkirakenne viidennen 
toimenpiteen ”Kaavoitusta tehdään avoimessa vuorovaikutuksessa asukkaiden 
kanssa.” jälkeen lisätään toimenpide ”Kaupunkilaiset saavat äänestyksessä ottaa 
kantaa mahdolliseen kaupungintaloalueen suunnitelmaan.” 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Waseliuksen ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi 
pohjaehdotuksen äänin 22–10 (Aitola, Björk, Hammarberg, Lerche, Limnell, 
Saarela, Sederholm, Stenberg, Vaenerberg, Waselius), kahden äänestäessä tyhjää 
(Rehn-Kivi, Westermarck). 
 
Valtuutettu Satu Mollgren ehdotti valtuutettu Tiina Rintamäki-Ovaskan ja 
valtuutettu Pesonen kannattamana, että kolmannen teeman Kuntalainen 
keskiössä kolmanteen tavoitteeseen Eheä oppimispolku tulevaisuuteen lisätään 
toimenpide ”Varmistetaan kouluihin yhdenvertainen oppilaskohtainen 
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budjetointi” ja tämän mittariksi ”euroa / oppilas”. Ehdotus hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 
Valtuutettu Patrick Nysten ehdotti valtuutettu Camilla Sederholmin 
kannattamana, että edellä hyväksyttyyn toimenpiteeseen ”Varmistetaan 
kouluihin yhdenvertainen oppilaskohtainen budjetointi” lisätään kaksi uutta 
mittaria; Kunnan kustannus / oppilas sekä Kunnan kustannus / granilainen 
oppilas. 
 
Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
Nystenin ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", valtuusto hyväksyi 
pohjaehdotuksen äänin 18–14 (Björk, Colliander-Nyman, Hammarberg, Huttunen, 
Limnell, Miettinen, Nysten, Saarela, Sederholm, Stenberg, Vaenerberg, Waselius, 
Westermarck, Stolt), kahden äänestäessä tyhjää (Lerche, Rehn-Kivi). 
 

Päätös: 
Valtuusto 
 
- hyväksyi liitteenä olevan Kauniaisten kaupunkistrategian 2023–2030 ja 
strategian taustatietotaulukon, 
 
- palautti valtuustokauden strategian tarinallistetussa muodossa valmisteluun, 
 
- oikeutti hallintopalvelut muokkaamaan strategiaa visuaalisesti ja 
viestinnällisesti, ilman että sen sisältö muuttuu sekä 
 
- oikeutti hallintopalvelut tekemään tarvittavat muutokset strategian 
taustatietotaulukkoon. 

 
Liitteet: 

Strategia 
Strategian taustatiedot 
Strategia tarinallistetussa muodossa 
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Lisämäärärahaesitys, rantaradan baana 
 
KV 25.04.2022 § 19    
 
146/10.03.01.01.00/2021    

 
Lisätiedot: 
kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Väylävirasto, Espoon kaupunki ja Kauniaisten kaupunki allekirjoittivat 14.1.2021 
sopimuksen Espoon kaupunkiradan toteuttamisesta. Hankkeen yhteydessä on 
päätetty toteuttaa myös kaupunkien erilliskohteita, kuten radan vartta kulkeva 
pyöräilyn laatureitti. 
 
Ratahanke toteutetaan vuosien 2020–2028 aikana. Toistaiseksi ollaan vielä 
toteutussuunnitteluvaiheessa, mutta rakentamisen on tarkoitus käynnistyä 
loppuvuodesta 2022. Ratahankkeeseen kytkeytyvän pyöräilyn laatukäytävä 
Baanan osalta on käynnissä yleissuunnittelu. Baana on pyöräilyn laatukäytävä, 
jonka suunnitellaan sijoittuvan radan läheisyyteen, ratalinjan mukaisesti - tässä 
hankkeessa välille Leppävaara - Kauklahti. Kauniaisten alueelle sijoittuu n. 1,6 km 
laatukäytävästä. Hankkeen edistäminen ja suunnittelun toteutus edellyttävät 
saumatonta yhteistyötä Kauniaisten ja Espoon kaupunkien välillä. 
 
Valtuusto hyväksyi kokouksessaan 23.11.2020 § 63 sopimuksen Kauniaisten 
osallistumisesta kaupunkiratahankkeeseen siten, että Kauniaisten kaupungin 
osuus kaupunkiradan investointihankkeesta on 10 % eli enintään 27,5 milj. euroa. 
Em. lisäksi valtuusto päätti, että Kauniaisten kaupunki toteuttaa erillishankkeena 
yhdessä Espoon kaupungin kanssa radan läheisyyteen pyöräilyn laatukäytävän, 
jonka toteutuksen hinta Kauniaisille on n. 2,5 milj. euroa ratainvestoinnin lisäksi. 
 
Espoon kaupunki käynnisti omalta osaltaan Baanan yleissuunnittelun 
puitesopimuskumppaninsa Ramboll Oy:n kanssa. Kauniaisten kaupunki päätti 
osallistua Espoon kilpailuttamaan suunnitteluhankintaan, jotta Baanan 
suunnittelu toteutuisi yhtenäisenä koko sen pituudelta. Kauniaisten osuus 
yleissuunnitelmavaiheen suunnittelutyöstä vastasi arvoltaan kaupunkien 
kustannusjakoa hankkeessa ja oli n. 55 000 euroa. 
 
Laatukäytävän alkuperäinen kustannusarvio on perustunut Väyläviraston 
yleissuunnitelmaan vuodelta 2014. Tuolloin ei ole ollut käytettävissä suunnitelmia 
kustannuslaskennan pohjaksi, vaan arvio on perustunut sen hetkiseen projektin 
kustannusrakenteeseen, laatutasoihin ja niiden sen aikaisiin määrittelyihin sekä 
yleiseen rakentamisen hintatasoon vuonna 2014. Todettakoon, että 
ratahankkeen kustannusarvioon on tehty inflaatiokorjaus vuonna 2020. 
 
Baanahankkeen yleissuunnittelua on edistetty aktiivisesti vuoden 2021 aikana, 
jolloin hankkeen suunnittelu on olennaisesti tarkentunut, mutta myös sen laajuus 
ja vaatimukset ovat muuttuneet laatustandardien määrityksen myötä. 
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Taustaa 
 
Kävelyn ja pyöräilyn edistämiselle on valtakunnallinen tahtotila, josta kertoo 
valtioneuvoston kävelyn ja pyöräilyn edistämisen periaatepäätös (2018) sekä 
voimassa oleva kansallinen Kävelyn ja pyöräilyn edistämisohjelma, jossa vuoden 
2030 tavoitteeksi on asetettu 30 % matkamäärien kasvu (LVM, 2018). Tämän 
saavuttaminen edellyttäisi arviolta 450 miljoonaa uutta kävely- ja pyöräilymatkaa. 
Vertailuvuonna 2016 tehtiin kävellen ja pyörällä valtakunnallisesti noin 1 510 
miljoonaa matkaa. Lisäksi kunnianhimoiset ilmastotavoitteet edellyttävät kävelyn 
ja pyöräilyn edistämistä. Kauniaisten kaupunki on myös sitoutunut omassa 
kaupunkistrategiassaan kehittämään kestävää liikkumista, jossa pyöräilyä 
edistetään olosuhteita parantamalla. 
 
MAL-sopimukseen tehtiin sopimusneuvottelujen yhteydessä vuonna 2020 
indeksikorjaus vuoden 2014 ratasuunnitelman kustannusarviolle, jolloin sen 
alkuperäinen kustannusarvio 238,5 miljoonaa euroa päivitettiin kertoimella 
1.153, jolloin päädyttiin hankkeen nykyiseen kustannusarvioon 275 miljoonaa 
euroa. Vastaava indeksikorjaus Kauniaisten Baanan kustannusarvioon tarkoittaisi 
2,9 miljoonan euron määrärahatarvetta vuoden 2020 tasossa. 
 
Suunnittelun tilanne 
 
Baanan suunnittelun käynnistyttyä vuoden 2021 aikana on yleinen hintataso 
infra- ja muussa rakentamisessa noussut normaalia inflaatiokehitystä enemmän, 
mikä väistämättä on vaikuttanut ko. hankkeen kustannusarvioihin 
inflaatiokehityksen lisäksi. Suunnittelun edistyessä on laatukäytävän laatutaso 
tarkentunut Baana-tasoiseksi, mikä on tuonut mukanaan mm. leveämmän 
väyläyhteyden ja yleisellä tasolla pyrkimyksen viimeistellymmän ja paremman 
tasoisen väylän suunnittelun. Väyläviraston vuoden 2014 kustannusarvio ei 
tämän hetken tarkastelun näkökulmasta ja tämän päivän vaatimusten 
täyttämisen näkökulmasta ole tuolloin sisältänyt kaikkea Baanan rakentamisen 
kannalta vaadittuja välttämättömiä suunnittelutasoja, rakenteita ja sisältöä tai 
laajuutta. Myös hankkeen suunnittelukustannukset ovat nousseet ja 
muodostamassa huomattavan osuuden hankkeen kokonaiskustannuksista. Tähän 
on useita syitä, mutta merkittävimpänä syynä ja seurauksena on Väylän 
ratahankkeessa vaatima mallinnussuunnittelu liittyviin ratarakenteisiin. 
Mallintaminen on suunnittelumuotona aikavievää ja vaatii useita ristiin 
tarkistuksia, ts. suunnittelukonsultilta on vaadittu syvällisempää suunnittelua 
kuin mitä alkuperäinen hinta-arvio on sisältänyt. Baanan toteuttaminen Espoon 
kanssa yhdessä asetetun laatumäärityksen ja -tason kaltaisena, sekä yllämainitut 
kustannusvaikutukset huomioon ottaen on ilmeistä laaditun yleissuunnitelman 
perusteella, ettei alkuperäinen 2,5 M€ määrärahavaraus riitä välttämättömien 
osuuksien toteuttamiseen ja rakentamiseen. 
 
Kuntatekniikka on yleissuunnitelman kustannusarvion (3/2022 – 7,34 M€) 
pohjalta käynyt aktiivisia keskusteluja Baanan suunnittelukonsultti Rambollin 
kanssa ja karsinut Baanan laatuvaatimuksia ja suunnitelmien sisältöä, jotta 
kustannuksia olisi mahdollista saada alas. 
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Kuntatekniikka on uudelleenarvioinnin pohjalta laatinut neljä 
toteutusvaihtoehtoa, joista on asteittain vähennetty laatutekijöitä ja 
rakentamisen laajuutta supistettu. Laatukäytävän täysimääräinen ja laatutasot 
täyttävän väylän rakentaminen maksaisi Kauniaisten osuudella 7,34 M€. Baanan 
toteutuksen kustannukset ovat vaihtoehtodosta riippuen 7,34 M€, 5,6 M€, 
4,62 M€ tai 2,55 M€. Viimeisimmässä vaihtoehdossa suunnitelmasta on karsittu 
isoja osioita pois ja yhteyttä on kavennettu. Tietyt osat Baanan linjasta 
rakennetaan eri hankkeiden yhteydessä tai kokonaan erikseen myöhempänä 
ajankohtana eikä Baanaa toteuta Koivuhovin aseman alueella. Eri vaihtoehdot 
ilmenevät tarkemmin yhdyskuntavaliokunnan kokouksesta 5.4.2022 § 33 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022217-3. Oheismateriaali löytyy luottamushenkilöiden extranetistä. 
 
Yhdyskuntavaliokunnalle esitettiin ensin, että Baanan yleissuunnittelua 
jatkettaisiin vaihtoehto 3 mukaisesti, jolloin hankkeelle tarvittaisiin 2,12 
miljoonan euron lisämääräraha. Lisämäärärahan turvin kaupunki saisi toteutettua 
Baanan laatutasoltaan hieman vaatimattomampana, mutta kuitenkin 
täysimittaisena, itä-länsisuuntaisena sujuvana ja yhtenäisenä baanayhteytenä 
Kauniaisten läpi Espooseen. Kokouksessa käydyn keskustelun perusteella 
esityksessä luovuttiin kuitenkin päätöksestä eri vaihtoehtojen välillä, vaan 
päätettiin esittää baanan toteutuksen määrärahan indeksitarkistusta vuoden 
2022 tasoon, jolloin hankkeen kokonaiskustannusarvioksi tulisi 2,9 M€, ja 
lisämäärärahan myöntämistä tämän mukaisesti. Suunnitelma tarkistetaan tämän 
mukaisesti. Määrärahan lopullinen käytön ajankohta tarkentuu ratahankkeen 
edetessä. 
 

Kaupunginhallitus: 
 
Valtuusto päättää tehdä baanan toteutuksen määrärahan indeksitarkistuksen 
vuoden 2022 tasoon, jolloin hankkeen kokonaiskustannusarvioksi tulisi 2,9 M€, 
todeten, että suunnitelma tarkistetaan tämän mukaisesti ja määrärahan 
lopullisen käytön ajankohta tarkentuu ratahankkeen edetessä. 
 
Edelleen valtuusto päättää myöntää 400 000 euron lisämäärärahan hankkeelle. 
………. 
 
Valtuutettu Jarkko Huttunen esitti, että lisämäärärahaa ei myönnettäisi. Esitys 
raukesi kannattamattomana. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Vaihtoehtoiset suunnitelmat (Extranet) 
Tarkennetut suunnitelmat (VE3) (Extranet) 
Alustavat kustannusarviot (Extranet) 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022217-3
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022217-3
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Kaupungin omavelkaisen takauksen myöntäminen Oy Granilla Ab:lle korjauksia varten otettavalle lainalle 
 
KV 25.04.2022 § 20    
 
234/02.05.07.00/2022    

 
Lisätiedot: 
kaupunginlakimies Lena Filipsson-Korento, puh. 050 354 0121 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Oy Granilla Ab hakee takausta 1 500 000 euron määräiselle pankkilainalle, jolla 
yhtiön on tarkoitus rahoittaa ainakin Lindstedtintien kohteen alapohjan 
kosteussaneeraus (ml. kylpyhuoneiden uusiminen ja etupihojen asfaltointi) ja 
Urheilutien salaojien saneeraus. Ajankohtaiseksi voi tulla myös Mätäskujan 
kylpyhuoneiden saneeraus (osa) sekä Korsun lainan takaisinmaksu kaupungille. 
Hankkeet on tarkoitus suorittaa kokonaan lainarahalla. 
 
Yhtiön toimitusjohtaja on ilmoittanut, että tarjouksia oli pyydetty 7 pankilta / 
rahoitusyhtiöltä, mutta vain Kuntarahoitus Oyj oli antanut tarjouksen. 
 
Yhtiön hallitus on kokouksessaan 18.3.2022 hyväksynyt omalta osaltaan 
Kuntarahoitus Oyj:n antaman 16.3.2022 päivätyn lainatarjouksen laina-ajalla 30 
vuotta. Lainan ehtona on Kauniaisten kaupungin 100 % omavelkainen takaus. 
Yhtiön hallitus hyväksyi korkovaihtoehdon 6). Lisäksi yhtiön hallitus päätti esittää 
yhtiökokoukselle, että panttikirja 30.10.1998/9034, 1 797 087,00 euroa käytetään 
vastavakuutena kaupungille panttaussitoumusta vastaan. Tarjous, yhtiön 
hallituksen pöytäkirja, takauslomake ja rasitustodistus ovat oheismateriaalina 
(vain valtuuston jäsenille). 
 
Kuntarahoituksen lainatarjous, korkovaihtoehto 6): 
- Luotonottaja: Oy Granilla Ab 
- Luoton määrä: 1 500 000,00 euroa 
- Luottoaika: 30 vuotta 
- Korko: 10 vuoden viitekorko, marginaali voimassa 10 vuotta. Korko sidotaan 

10 vuoden koronvaihtosopimuskorkoon lisättynä 0,610 %-yksikön 
marginaalilla. Korkoindikaatio 16.3.2022: 1,610 % p.a. sisältäen marginaalin. 
Korko on pyyntöajankohdan indikaatio. Luoton korko vahvistetaan kaksi 
Target-pankkipäivää ennen luoton nostamista. 

- Lyhennykset: Tarjouksen korkoindikaatiot on laskettu siten, että luottoa 
lyhennetään tasalyhennyksin puolivuosittain. Lopullinen lyhennysohjelma 
voidaan suunnitella luotonottajan ja luotonantajan kesken ennen luoton 
nostoa. Koronmaksu: Luoton korko maksetaan puolivuosittain. 

- Vakuus: Kauniaisten kaupungin 100 % omavelkainen takaus. Valtuuston 
takauspäätöksen tulee olla lainvoimainen ennen luoton nostoa. 

 
Kuntalain 129 §:n 1 momentin mukaan kunnan myöntämä laina, takaus tai muu 
vakuus ei saa vaarantaa kunnan kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. 
Kunta ei saa myöntää lainaa, takausta tai muuta vakuutta, jos siihen sisältyy 
merkittävä taloudellinen riski. Kunnan edut tulee turvata riittävän kattavilla 
vastavakuuksilla. Lainkohdan 2 momentin mukaan kunta voi myöntää takauksen 
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tai muun vakuuden kilpailutilanteessa markkinoilla toimivan yhteisön velasta tai 
muusta sitoumuksesta ainoastaan, jos yhteisö kuuluu kuntakonserniin tai se on 
kuntien tai kuntien ja valtion yhteisessä määräysvallassa. Lainkohdan 4 momentin 
mukaan kunnan on lisäksi otettava huomioon, mitä Euroopan unionin 
toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään. 
 
Kaupunki on viime vuosina myöntänyt seuraavat vakuudet Oy Granilla Ab:n 
lainoille: 
KV 8.2.2016 § 5 2 000 000 euroa 
KV 15.6.2020 § 31 200 000 euroa (KOy fuusioitunut Granillaan) 
KV 17.5.2021 § 24 500 000 euroa 
 
Huomioon ottaen tarvittavan vakuuden määrän, voidaan katsoa, että takaus ei 
vaaranna kaupungin kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. Oy Granilla 
Ab on kaupungin kokonaan omistama tytäryhtiö, joten estettä takauksen 
antamiselle ei ole kuntalain 129 §:n 2 momentin nojalla, mikäli yhtiö ylipäätään 
katsottaisiin toimivan kilpailutilanteessa markkinoilla. Koska kaupunki jatkossakin 
käyttää omistajana määräysvaltaa yhtiössä, voidaan myös katsoa, että 
kaupungille ei aiheudu merkittävää taloudellista riskiä asiassa. 
 
Kuntalain 129.1 §:n mukaan kunnan edut tulee turvata riittävän kattavilla 
vastavakuuksilla. Vaadittavien vastavakuuksien ei tarvitse kattaa koko takaukseen 
liittyvää riskiä, vaan riittää, että ne kattavat kunnan riskien hallinnan 
näkökulmasta riittävän osan. 
 
Todettakoon, että kaupunki sai viime vuonna nostetun 500 000 euron määräisen 
lainan vakuuden vastavakuudeksi panttikirjan määrältään 1 812 309,00 euroa. 
Tätä aiempien lainojen vakuuksien kohdalla ei vaadittu vastavakuuksia, koska ei 
katsottu sitä välttämättömäksi kyseessä olevan kaupungin kokonaan omistaman 
tytäryhtiön kohdalla. 
 
Yhtiö on nyt esittänyt vastavakuudeksi Jarl Hemmerinkuja 1/ Kiinteistötunnus: 
235-5-148-1-L1, panttikirjan 702/30.10.1998/9034, 1 797 087,00 euroa. 
Rasitustodistuksen mukaan panttikirja on järjestyksessä viidentenä, ja sen edellä 
on panttikirjoja yhteensä 511 945,21 euron edestä. Huomioon ottaen edellä 
mainitun riittävän kattavista vastavakuuksista, voidaan pitää tarjottu vastavakuus 
riittävänä. 
 
Vaikka kaupunki onkin viime vuosina Oy Apotti Ab:n ja yksityisten 
liikuntapaikkahankkeiden kohdalla vaatinut lainansaajalta takausprovisiota, on 
asian valmistelussa katsottu sen olevan tarpeetonta tässä kaupungin konserniin 
kuuluvassa yhtiössä (sen muutoin ollessa 0,3 % p.a. laskettuna lainan 
keskisaldolle). Todettakoon, että kaupunki ei vaatinut takausprovisiota Oy 
Granilla Ab:lta myöntäessään sille 500 000 euron määräisen takauksen n. vuosi 
sitten. 
 
Kuntarahoituksen lainatarjouksen mukaan valtiontukisääntelyn vuoksi takausta 
koskevan valtuuston päätöksen kirjallisissa perusteluissa kunnan tulee ottaa 
kantaa takauksen ja sen kohteen kuulumiseen kunnan toimialaan ja siihen, että 
taattavan yhtiön toiminta / rahoitettava investointi ei saa vääristää kilpailua. 
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Tämän vuoksi todetaan, että takaus ja sen kohde katsotaan kuuluvan kunnan 
toimialaan ja että taattavan yhtiön toiminta / rahoitettava investointi ei vääristä 
kilpailua. Oy Granilla Ab on kaupungin kokonaan omistama kiinteistöosakeyhtiö 
ja kaikki sen omistamat kiinteistöt ovat ns. ARA-kohteita. Oy Granilla Ab on 
Kuntien takauskeskuksesta annetun lain mukainen kohde: valtion viranomaisten 
nimeämä asuntojen vuokraamista tai tuottamista ja ylläpitoa sosiaalisin perustein 
harjoittava yhteisö. 
 Omavelkaista takausta koskeva päätös esitetään olevan voimassa enintään 
31.12.2022 saakka, johon mennessä takaus on annettava. Valtuuston 
takauspäätöksen tulee olla lainvoimainen ennen takauksen antamista. 
 
Samalla kun kaupunginhallitus omalta osaltaan hyväksyi takausanomuksen, se 
hyväksyi yhtiön osakkeenomistajan puolesta lainan nostamisen ja panttikirjan 
antamisen yhtiön yhtiökokousta varten. 
 

Kaupunginhallitus: 
 
Valtuusto päättää 
 
1. myöntää Oy Granilla Ab:lle kaupungin omavelkaisen takauksen seuraavasti: 
Lainan saaja: Oy Granilla Ab, 
Lainan antaja: Kuntarahoitus Oyj, 
Taattavan lainan määrä: Enintään 1 500 000 euroa, yhtenä lainana, 
Laina-aika: Enintään 30 vuotta takaussitoumuksen allekirjoittamisesta, 
Lainan korkoperuste: 10 vuoden viitekorko, marginaali voimassa 10 vuotta. Korko 
sidotaan 10 vuoden koronvaihtosopimuskorkoon lisättynä 0,610 %-yksikön 
marginaalilla. Korkoindikaatio 16.3.2022: 1,610 % p.a. sisältäen marginaalin. 
 
Omavelkaista takausta koskeva päätös on voimassa enintään 31.12.2022 saakka, 
johon mennessä takaus on annettava. 
 
2. että takauksen vastavakuudeksi kaupunki vastaanottaa yhtiön panttikirjan: Jarl 
Hemmerinkuja 1/ Kiinteistötunnus: 235-5-148-1-L1, 702/30.10.1998/9034, 
1 797 087,00 euroa, 511.945,21 euron määräisten kiinnitysten jälkeen. 
 
3. edellyttää, että Oy Granilla Ab pitää korjattavat kohteet (Lindstedtintie 1 ja 
Urheilutie) ja vastavakuutena olevan kohteen (Jarl Hemmerinkuja 1) 
vakuutettuna täydestä arvostaan koko takauksen voimassaoloajan, 
 
4. valtuuttaa kaupunginjohtajan tarkistamaan, että korko ja marginaali ovat 
takauksenantohetkellä sen hetken markkinatilanteen mukaiset sekä sopimaan 
sellaisista vähäisistä päävelan ehdon muutoksista, johon vaaditaan takaajan 
suostumus. Tällaisia vähäisiä muutoksia voivat olla esim. 
- lainan lyhennys- ja korkoerien maksujakson muuttaminen siten, ettei 
alkuperäinen takaisinmaksuaika muutu, 
- viitekoron muuttaminen, 
- marginaalin muuttaminen. 
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5. oikeuttaa kaupunginhallituksen päättämään takauksen antamista varten 
mahdollisesti tarvittavasta jatkoajasta. 
………. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että valtuuston puheenjohtaja Tapani Ala-Reinikka 
poistui esteellisenä kokouksesta tämän asian käsittelyn ajaksi (yhtiön hallituksen 
jäsen). Varapuheenjohtaja Stefan Stenberg johti puhetta tämän asian ajan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Lainatarjous, yhtiön hallituksen pöytäkirja, takauslomake ja rasitustodistus 
(Extranet) 

 
Jakelu: 

Oy Granilla Ab 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen, valaistuksen rakentaminen Suokrouvintien ja kuntoradan välille 
 
KV 25.04.2022 § 21    
 
880/00.02.10.00/2021    

 
Lisätiedot: 
kuntatekniikkapäällikkö Jarkko Riipinen, puh. 050 382 8756 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupungin hallintosäännön 103 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa koskevista 
asioista. 
 
Valtuutettu Mikko J. Salminen on jättänyt valtuuston kokouksessa 20.9.2021 § 56 
aloitteen valaistuksen rakentamisesta Suokrouvintien ja kuntoradan välille (aloite 
oheismateriaalina). Aloitteessa todetaan seuraavaa: 
 
”Kasavuoren kuntorataa käytetään paljon työ- ja koulumatkoihin. Päivittäin 
kartassa näkyvää noin 70 metrin matkaa käyttää yli 100 koululaista ja aikuista 
pimeän aikaan, alkaen klo 6 jatkuen puoleen yöhön saakka. 
 
Lisäämällä tuolle välillä 2–3 valaisinta saataisiin heidän työ- ja koulumatka sekä 
turvallisemmaksi että miellyttävämmäksi. 
 
Esitän, että kaupunki rakentaa kyseisellä välillä kuntoradan valaistukseen 
liittyvän valaistuksen." 
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen 
 
Kuntatekniikka on käynyt läpi kohteen ja esitetyn valaistuslisäyksen periaatteen 
ja toteaa, että valaistuksen rakentaminen kyseiselle osuudelle Suokrouvintien ja 
kuntoradan välille on perusteltua. 
 
Aloitteessa esitettiin kahden-kolmen valaisimen lisäystä ja näiden kytkemistä 
kuntoradan valaistusverkkoon. Kuntatekniikan alustavien pylväsvälilaskelmien ja 
selvitysten mukaan kolme (3) pylvästä reilun 30 metrin pylväsvälillä täyttää 
valaistustarpeen esitetyllä osuudella, jonka pituus on noin 110 m 
(oheismateriaali). Koska valaistus kytkeytyy kuntoradan valaistukseen ja 
rakenteisiin, olisi se hyvä toteuttaa puupylväillä ja ilmakaapeleilla, vastaavasti 
kuten kuntoradankin valaistus. Mikäli kuntoradan valaistus tulevaisuudessa 
maakaapeloidaan, on tämä lyhyt osuus mahdollista toteuttaa maakaapeloituna 
samassa yhteydessä. Puupylväiden ja ilmakaapeleiden käyttöä kohteessa puoltaa 
sen kytkeytyminen vastaavaan nykyiseen rakenteeseen ja kuntopolun ilmeeseen, 
kustannustehokkaasti ja luontoarvot säilyttäen. 
 
Hallinnollisesti valaistuksen liittyessä liikunnan valaistusverkkoon eikä sijoittuen 
katualueelle, on hanke toteutettava yhteistyössä kaupungin liikuntatoimen 
kanssa vakiintuneen yhteistyön mukaisesti. Liikuntatoimi jakaa näkemyksen 
valaistustarpeesta, rakennustavasta ja sen perusteista. 
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Kaupunginhallitus: 

 
Valtuusto merkitsee tiedokseen edellä olevan vastauksena tehtyyn 
valtuustoaloitteeseen valaistuksen rakentamiseksi Suokrouvintien ja kuntoradan 
välille, ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Kuntatekniikan ehdotus 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 17, § 21 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO VALMISTELUA TAI TÄYTÄNTÖÖNPANOA KOSKEVASTA PÄÄTÖKSESTÄ 
 
Tähän päätökseen ei saa hakea muutosta, koska asia koskee vain valmistelua. 
 
Sovellettavat lainkohdat: Kuntalaki (410/2015) 136 § 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 18, § 19, § 20 
 
VALITUSOSOITUS 
 
Kunnallisvalitus valtuuston päätökseen 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
1) päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 2) päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt 
toimivaltansa tai 3) päätös on muuten lainvastainen. Valitusperusteena ei voida käyttää sitä, että päätös on 
yksityisoikeudellisten säännösten vastainen. Valittajan tulee esittää valituksen perusteet 
valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. 
 
Valitusviranomainen 
Viranomainen, jolle kunnallisvalitus tehdään, ja yhteystiedot: 
 
Helsingin hallinto-oikeus  Sähköposti:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Kirjaamo   Puh.  029 56 42000 
Sörnäistenkatu 1  Faksi:  029 56 42079 
00580 HELSINKI  Kirjaamon aukioloaika: klo 8.00–16.15 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
Kunnallisvalitusaika ja sen alkaminen 
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista ja se on toimitettava 
valitusviranomaisen kirjaamoon viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan 
päättymistä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa. Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemäntenä 
päivänä kirjeen lähettämisestä, jollei muuta näytetä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksiantotodistukseen merkittynä aikana. Asian katsotaan kuitenkin tulleen viranomaisen tietoon kirjeen 
saapumispäivänä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon 
päätöksestä kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, 
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen 
jälkeen. 
 
Kunnallisvalituksen sisältö 
Valituksessa on ilmoitettava: 
1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös), 
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtäväksi 

(vaatimukset), 
3) vaatimusten perustelut, 
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu valittajaan. 
 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa käyttää valittajan laillinen 
edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite (esim. sähköpostiosoite), johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Jos usea tekee valituksen yhdessä, 
voidaan joku heistä ilmoittaa valituksessa yhdyshenkilöksi. Jollei yhdyshenkilöä ole ilmoitettu, 
yhdyshenkilönä toimii valituksessa ensimmäiseksi mainittu valittaja. 
 
Asiamiehen on tarvittaessa esitettävä valtakirja (laki oikeudenkäynnistä hallintoasioissa 32 §). 
 
Valituksen liitteet 
Valitukseen on liitettävä: 
1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen, 
2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys valitusajan alkamisen 

ajankohdasta, 
3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitettu 

viranomaiselle. 
 
Oikeudenkäyntimaksu 
Hallinto-oikeus voi tuomioistuinmaksulain (1455/2015) mukaan periä muutoksenhakuasian käsittelystä 
oikeudenkäyntimaksun, joka on 270 euroa 1.1.2022 alkaen (asetus 1122/2021).


